
Raadsvragen CDA, Zorgboerderijen, Raad 30 mei 2016
 
Als CDA fractie dragen we de Zorgboerderijen een warm hart toe. Ze vervullen een 
belangrijke functie binnen de samenleving en met name in de zorg van verschillende 
doelgroepen en als ontlasting van mantelzorgers. Wij volgen dan ook de ontwikkelingen bij 
de Zorgboerderijen. En sinds enige tijd krijgen we zorgelijke signalen van de 
Zorgboerderijen. De flyer die onlangs door de zorgboerderijen uit het Vechtdal onderstrepen 
de problemen. De signalen betreffen enerzijds de enorme daling van de tarieven tot wel 50% 
in de WMO en anderzijds ook het budgetplafond van de gemeentelijke samenwerking voor 
jeugd, waardoor het zelfs kan gebeuren dat voor nieuwe deelnemers van de zorgboerderijen 
niet betaald wordt. Samen met de te late betalingen aan de zorgboerderijen wordt de situatie 
ernstig.

Vragen:

1.       herkent het college de hoge kortingen op de budgetten voor de zorgboerderijen in de 
WMO, die kunnen oplopen tot 50% van de voorgaande jaren?

Het college herkent zich er in dat er een discussie omtrent de tarieven voor 
begeleiding binnen de gemeente Dalfsen is.

2.       herkent u dat er door de budgetplafonds bij de samenwerkende gemeenten, de 
situatie kan ontstaan dat voor jeugd geen betaling plaatsvindt?

Iedere zorgaanbieder heeft een budgetplafond gekregen. Er is echter een uitdaging 
ontstaan bij het contractbeheer vanuit de BVO. De contracten voor 2016 zijn relatief 
laat definitief geworden waardoor nog niet alle zorgaanbieders verwerkt zijn in de 
systemen van de BVO óf er zijn nog geen getekende contracten retour gekomen 
vanuit de zorgaanbieders.
Om de continuïteit van de zorg te waarborgen is afgesproken met de zorgaanbieders 
dat zij voor 2016 nog wél gebruik kunnen maken van bevoorschotting op de 
geleverde zorg. Dit houdt in dat wanneer de BVO in het bezit is van een ondertekend 
contract zij daarvoor een aanvraag kunnen indienen. Deze voorschotten bedragen 
1/12e van het budgetplafond per maand. Wanneer een zorgaanbieder dus nog geen 
declaratie heeft kunnen indienen vanwege genoemde uitdagingen kunnen zij wel 
aanspraak maken op een voorschot. (Mits voldaan aan de voorwaarden).
Zoals het nu lijkt zal de bevoorschotting tot en met september doorlopen. Zodra 
contracten met aanbieders rond zijn stop de bevoorschotting en kan men digitaal 
declareren en factureren. 

3.       herkent het college dat er problemen zijn betreffende een tijdige betaling aan 
Zorgboerderijen?

Het college herkent uitdagingen omtrent de facturatie en derhalve uitbetaling aan 
Zorgboerderijen. De oorzaak daarvan ligt echter niet direct bij de gemeente Dalfsen. 
Wij hebben geconstateerd dat over het jaar 2015 niet altijd volledig en juist werd 
gefactureerd. In principe is het zo dat wanneer een aanbieder onjuist of onvolledig 
factureert wij de factuur niet zullen voldoen. Omdat 2015 een transitiejaar was voor 
zowel gemeente als de aanbieder zijn wij de zorgaanbieders tegemoet gekomen 
d.m.v. voorschotten. Tevens hebben wij aanbieders geholpen door aan te geven 
waar de onjuist- of onvolledigheden in de facturatie zat. 



Over 2016 verloopt de facturatie weer niet vlekkeloos. Het vergt nog grote 
inspanningen van onze gemeente om juiste dan wel volledige factureren van de 
Coöperatie te ontvangen. Dit kan dan vervolgens betekenen dat de factuur niet 
voldaan wordt.

Daarnaast moet worden opgemerkt dat de gemeente Dalfsen niet direct geld 
overmaakt aan de zorgboeren maar dat voor een grote gedeelte doet aan de 
‘Coöperatie Boer en Zorg’. Het kan natuurlijk zo zijn dat de doorbetaling vervolgens 
binnen de coöperatie niet vlekkeloos verloopt.

4.       als het college deze problemen herkent, wat zijn de maatregelen die u wilt nemen 
om de zorg voor de bezoekers van zorgboerderijen te garanderen en de zorgboeren 
te ondersteunen bij het mooie werk wat zij doen.

Wat betreft de discussie omtrent de zorgtarieven is het college snel ingesprongen op 
de problematiek. Er worden overleggen gepland met de zorgboeren binnen de 
gemeente Dalfsen om van gedachte te wisselen over bijvoorbeeld het zogenaamde 
‘uitnuttingspercentage’. Het college ontvangt signalen van zorgaanbieders dat zij 
daardoor niet uit kunnen met de tarieven. Of en op welke wijze deze uitdaging 
getackeld moet worden zal tevens onderwerp van gesprek zijn tijdens de 
zogenaamde inkooptafels met alle aanbieders. Wij zullen uw raad, na deze 
consultatie in het veld, meenemen in de te nemen vervolgstappen.


